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Koosolekut juhatas: haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Eduard Odinets. 
 
Koosolekut protokollis: Anneli Järvi. 
 
Koosolekust võtsid osa haridus- ja kultuurikomisjoni liikmed: Eduard Odinets, Mare 
Roosileht, Hendrik Agur, Helen Tammets. Artur Korepanov, Svetlana Korotkova, Mario Polshin, 
Vladimir Tšužas, Jana Unt, Svetlana Vladimirova, Anna Rentik, Kristiine Agu ja Raissa 
Baženova (osales elektrooniliselt rakenduses Teams).  
   
Kutsutud: linnapea Henri Kaselo, haridus- ja kultuurivaldkonna abilinnapea Alevtina 
Jermakova, finantsteenistuse juht Aivar Kamal ja volikogu kommunikatsioonijuht Mihhail 
Tammearu. 
 
Külalised: kultuuri juhtivspetsialist Jekaterina Pojarkova, haridusvaldkonna juht Anu Kurm, 

hariduse peaspetsialist Eha Karus, spordi peaspetsialist Uljana Gluhhova, SA Pannjärve 

Tervisespordikeskuse juhatuse liigeTimo Juursalu, Kohtla-Järve Slaavi Põhikooli õppejuht Julia 

Kropatševa, noortevolikogu liikmed Sofia Germ ja Jekaterina Rogožina, Kohtla-Järve 

Spordiselts Kalev treener Margarita Bežko.  

Komisjoni esimees hr Eduard Odinets alustas koosoleku juhatamist ja ütles, et väljasaadetud 

päevakorras oli üheksa punkti, aga lisas, et teeb päevakorrapunktide järjekorras muudatuse, 

millega komisjoni liikmed nõustusid. 

 
Päevakord:  
 
1. Osalemine sihtasutuses Pannjärve Tervisespordikeskus 

     Ettekandja: linnapea Henri Kaselo 

 
2. Kohtla-Järve linna 2025. a eelarve 

     Ettekandja: linnavalitsuse finantsjuht Aivar Kamal 

 

3. Kohtla-Järve spordiinfrastruktuuri kasutamise hinnakirjast 

     Ettekandja: linnavalitsuse finantsjuht Aivar Kamal 

 

4. Haridusleppe heakskiitmine 

     Ettekandja: haridus- ja kultuurivaldkonna abilinnapea Alevtina Jermakova 

  

5. Muudatused Järve linnaosa lasteaiavõrgus 

     Ettekandja: haridus- ja kultuurivaldkonna abilinnapea Alevtina Jermakova 

   

6. Ülevaade noortevolikogu tööst 2024. aastal 

     Ettekandja: noortevolikogu esimees Mario Polshin 

 

7. Esindaja määramine Kohtla-Järve Maleva Põhikooli direktori valikukomisjoni 

     Ettekandja: komisjoni esimees Eduard Odinets 



8. Komisjoni 2025. a töökava 

     Ettekandja: komisjoni esimees Eduard Odinets 

 

9. Kohapeal algatatud küsimused  

 
Päevakord kinnitati ühehäälselt. 
 
1. Osalemine sihtasutuses Pannjärve Tervisespordikeskus 

     Ettekandja: linnapea Henri Kaselo 

 
Komisjoni esimees andis sõna linnapea Henri Kaselole, kes selgitas, et Sihtasutus Pannjärve 
Tervisespordikeskus on teinud ettepaneku Kohtla-Järve linnale luua koostöös Alutaguse ja 
Jõhvi vallaga uus sihtasutus, mis ühendaks endas Pannjärve tervisespordikeskust ning 
vajadusel ja võimalusel ka Kurtna noortelaagrit. Ühise sihtasutuse loomise eesmärgiks on 
edendada parimal võimalikul moel Ida-Viru inimeste tervislikke eluviise, sporti ja vaba aja 
veetmise võimalusi. Suurem organisatsioon võimaldab tõsta mõlema keskuse töö kvaliteeti, 
majanduslikku efektiivsust ja turunduse alast võimekust. Kurtna ja Pannjärve ei konkureeri 
pakutavate teenuste alal, pigem täiendavad teineteist ja läbi ühise majandamise võidavad 
mõlemad. Koostöö võimaldab ka edukamalt taotleda projektide rahastamist. 
 
Linnapea lisas, et Sihtasutus Pannjärve Tervisespordikeskus taotleb 2025. a tegevuskulude 
katteks toetust Kohtla-Järve Linnavalitsuselt 25 000 eurot. SA Pannjärve Tervisespordikeskus 
osutab Alutaguse Tervisespordikeskuses vabaaja veetmise teenuseid, korraldab nii 
maakondlikke, Eesti-siseseid kui ka rahvusvahelisi sündmusi ja võistlusi. Kõige rohkem 
kasutavad keskust kohalikud inimesed, koolid, lasteaiad, asutused. Külastajatest on 36% 
Kohtla-Järve, 34% Jõhvi, 15% Alutaguse, 10% Toila ning 6% Lüganuse ja Sillamäe ning muude 
piirkondade elanikud. Keskus haldab oma kinnistutel ja RMK-lt renditud maadel 30 km 
hooldatud jooksu/käigu/suusaradu, sh 2,4 km asfalteeritud rullirada, 8,4 km radu on valgustatud. 
Lisaks sisemine ja väline jõusaal, uus multispordiväljak ja liivaväljak. Keskuse parklates on 
ruumi ca 600-700 autole. Välja on ehitatud Eesti ühed nõudlikumad discgolfirajad. Keskuse 
eelarve moodustub kohalike omavalitsuste toetustest, muudest toetustest ja omatulust, 
kusjuures omatulu osa on 50%. Suurimad panustajad on siiani Alutaguse vald ja Jõhvi vald, 
2024. a eelarves vastavalt 200 000 eurot ja 35 000 eurot. Kohtla-Järve linna toetus on vajalik 
hoidmaks keskuse rajatised korras ja avatuna kõigile liikumisharrastusega tegelejatele. 
 
SA Pannjärve Tervisespordikeskus juhatuse liige Timo Juursalu rääkis, et Pannjärve 
Tervisespordikeskuse ülalpidamise kulud on suured ja oleks kahju, kui see peaks tegevuse 
lõpetama, kuna raha ei jätku. Tervisespordi rajad on kõigile tasuta kasutamiseks ja inimestelt 
selle eest raha ei küsita. 
 
Komisjoni liikmete vahel toimus elav arutelu, mille käigus oldi arvamusel, et ettepanek on pigem 
hea ja võiks tervisespordikeskust kindlasti toetada rahaliselt. Kuid oli ka arvamusi, et äkki tuleks 
panustada see raha pigem oma linna radadesse ja parkidesse, kus käivad Kohtla-Järve 
inimesed. 
 
Mare Roosileht lisas, et on väga halb, et Kohtla-Järve linn pole siiani panustanud, ja on viimane 
aeg see viga parandada. Samas peame loomulikult ka oma linna taristud korras hoidma.  
 
Eduard Odinets kommenteeris, et osalemine ühises sihtasutuses annab meie võimalust 
määrata oma esindajad sihtasutuse nõukogusse ja otseselt mõjutada sihtasutuses tehtavaid 
otsuseid nii hinnapoliitika, investeeringute ja muudes küsimustes. 
 
Otsustati: võtta saadud informatsioon teadmiseks. 

 
 
 



2. Kohtla-Järve linna 2025. a eelarve 

     Ettekandja: linnavalitsuse finantsjuht Aivar Kamal 

 

Komisjoni esimees andis sõna finantsteenistuse juht Aivar Kamalile, kes tegi ülevaate Kohtla-
Järve linna 2025. a eelarvest. 
 
Kohtla-Järve linna 2025. a eelarve on koostatud tekkepõhise metoodika alusel. Tekkepõhises 
eelarves kajastatakse tehinguid vastavalt nende toimumisele, sõltumata sellest, millal nende 
eest raha laekub või välja makstakse. Kui eelarveaastaks kavandatud sissetulekud või 
väljaminekud erinevad oluliselt eelarveaasta füüsilistest laekumistest või väljamaksetest, 
kajastatakse eelarves eraldi vastavate nõuete ja kohustiste muutused. Selliselt tagatakse 
likviidsete varade muutuse eelarveosa täpsem planeerimine. 
 
Kohtla-Järve linna 2025. aasta eelarve koostamisel on eesmärgiks hoida eelarvepoliitika 
protsess läbipaistev, kulutada maksumaksja raha säästlikult ja mõistlikult ning toetada linna 
tasakaalustatud arengut. Kohtla-Järve linna prognoositav eelarve tulem aastaks 2025 on            
- 1 763 470 eurot.  
 
Tulud haridusalasest tegevusest moodustavad kaks kolmandikku majandustegevuse tuludest. 

Tulud haridusalasest tegevusest sisaldavad lapsevanemate tasusid koolieelse lasteasutuse 

õppekulude ja toitlustuskulude katmisel, teistelt omavalitsustelt laekuvaid kohamaksusid 

koolides, lasteaedades, huvikoolides. Kohtla-Järve linn kinnitab igal aastal järgmiseks aastaks 

munitsipaalkoolide, huvialakoolide ja lasteaedade õpilaskoha arvestusliku maksumuse, mis on 

aluseks arveldamisel teiste omavalitsustega.  

Kohtla-Järve linna koolide omatulude laekumised on planeeritud, lähtudes koolide esitatud 

tulude prognoosist, mis koosnevad lapsevanemate osalusest ja personali toitlustamisest 

laekunud tuludest.  

Kohtla-Järve linna koolieelsete lasteasutuste omatulud on planeeritud, lähtudes laste arvust ja 

planeeritavast lapsevanemate osalusest õppe- ja osaluskulude katmisel ning toitlustuskulude 

katmisel. Tuludes haridusalasest tegevusest kajastatakse huvikoolide ringitasud ja 

lastevanemate osalused huvikoolide õppekulude katmisel.  

2025. aasta eelarvesse on planeeritud tulu haridusalasest tegevusest 2 747 364 eurot.  
 
Tulu kultuuri- ja kunstialasest tegevusest planeeritakse 2025. aasta eelarvesse 85 000 euro 
tasemele. Tulud laekuvad Kohtla-Järve Kultuurikeskuse, Ahtme Klubi, Kohtla-Järve 
Keskraamatukogu, noortekeskuse, linnaorkestri ja põlevkivimuuseumi tasulistest teenustest.  
 
Tulud spordikeskuse majandustegevusest planeeritakse 2025. aasta eelarvesse 500 000 euro 
tasemele. 
 
Kohtla-Järve linna 2025. aasta põhitegevuse planeeritavad kulud on 51 626 204 eurot, 
sealhulgas personalikulud 26 781 720 eurot, tegevuskulud 15 147 480 eurot ja antavad 
toetused 9 697 004 eurot. Eelarvestrateegias on antavate toetuste suurus kajastatud 
väiksemana kui eelarves kavandatud. Eelarve planeerimise hetkel selgus, et sotsiaalvaldkonnas 
antavad toetused peavad olema suuremad kui esialgselt planeeritud. Kulud on kokku suuremad 
3 976 204 euro võrra, kui eelarvestrateegias kajastatud. Personalikuludes on arvestatud 
miinimumpalgaks 900 eurot kuus, õpetajate palgad riigieelarvest on planeeritud 2024. a 
tasemel. Kui selgub toetusfondi suurus, siis lisaeelarvega korrigeeritakse summad. Hallatavate 
asutuste majandamiskulude planeerimisel on arvestatud käibemaksu tõusuga.  
 
Investeerimistegevuse kulud on planeeritud vastavalt Kohtla-Järve linna eelarvestrateegiale. 
 

Otsustati: võtta saadud informatsioon teadmiseks. 

 



3. Kohtla-Järve spordiinfrastruktuuri kasutamise hinnakirjast 

     Ettekandja: linnavalitsuse finantsjuht Aivar Kamal 

 

Komisjoni esimees andis sõna linnavalitsuse finantsjuht Aivar Kamalile, kes selgitas, et 
esialgselt septembrist kehtima pidanud uus hinnakiri sobib ja on vaja ainult mõned täpsustused 
teha nendele klubidele, kellel on Kohtla-Järve linna laste arv suurem kui 80%, nemad saavad 
täiendavat soodustust. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas linnavalitsus plaanib kehtestada ikkagi seda hinnakirja, mis oli 
vahepeal vastu võetud ja siis tühistatud. 
 
Abilinnapea ütles, et mitte tühistatud, vaid edasi lükatud, ning hakkab kehtima uuesti 1. jaanuaril 
2025. a.  
 

    Otsustati: võtta saadud informatsioon teadmiseks. 
 

4. Haridusleppe heakskiitmine 

     Ettekandja: haridus- ja kultuurivaldkonna abilinnapea Alevtina Jermakova 

 

Komisjoni seimees ütles, et see teema on olnud mitmel korral komisjonis arutusel olnud ja kõik 

komisjoni liikmed on seni toetanud haridusleppe heakskiitmist. 

 

Komisjoni esimees andis sõna haridus- ja kultuurivaldkonna abilinnapea Alevtina Jermakovale, 

kes ütles, et linnavalitsus on nõus haridusleppe heakskiitmisega ning eelnõu on volikogule 

esitanud, et volikogu otsustaks, kas kiita see hariduslepe heaks või mitte.  

 

Komisjoni liikmed vastuväiteid haridusleppega ühinemisele ei esitanud. 

 

Otsustati: võtta saadud informatsioon teadmiseks. 

 

5. Muudatused Järve linnaosa lasteaiavõrgus 

     Ettekandja: haridus- ja kultuurivaldkonna abilinnapea Alevtina Jermakova 

 

Komisjoni esimees andis sõna haridus- ja kultuurivaldkonna abilinnapea Alevtina Jermakovale, 

kes ütles, et annab sõna kõigepealt hariduse peaspetsialist Eha Karusele ning vajadusel 

täiendab ise antud teemat.  

 

Eha Karus tegi ülevaate Kohtla-Järve Lasteaia Karuke, Kohtla-Järve Lasteaia Aljonuška, Kohtla-
Järve Lasteaia Väikemees, Kohtla-Järve Lasteaia Buratino ja Kohtla-Järve Lasteaia Pääsuke 
liitmisest Kohtla-Järve Lasteaiaga Kirju-Mirju. 
 
Linna arengukavas on välja toodud Kohtla-Järve ees seisva haridusvaldkonna väljakutsena 
vajadus haridusvõrku optimeerida, sest rahvastikuprotsesside tulemusel väheneb ja vananeb 
linna elanikkond ning väheneb ka laste ja noorte osakaal. Arengukavas on märgitud, et linna 
lasteaedade õpikeskkond vajab investeeringuid ja uuendamist, et parandada hariduse 
konkurentsivõimet, pakkudes võrdseid võimalusi kõigile haridusprotsessis osalejatele. 
 
Linna haridusstrateegias märgitakse, et lasteasutuste võrgu ümberkorraldamisel on soovitav 
esmajärjekorras sulgeda halvemas seisukorras kinnisvaraga lasteaiad ja ümberkorralduste 
raames viia lasteasutused ühtse juhtimise alla, samuti on dokumendis välja toodud, et 
väheneva laste arvu tõttu on mitmed lasteaiahooned muutunud ruumikasutuselt 
ebaefektiivseteks, mistõttu on otstarbekas asutuste arvu optimeerida. 
 



Järve linnaosas tegutseb kuus lasteaeda ning laste arv on viimastel aastatel vähenenud. 
Haridusstrateegias välja toodud prognoosi kohaselt väheneb 2035. aastaks lasteaiaealiste laste 
arv Järve linnaosas 39 protsendi võrra võrreldes 2023. aastaga.  
 
Koolieelsete lasteasutuste võrgu ümberkorraldamine Järve linnaosas on planeeritud                  
2025. aastal. Koolieelsete lasteasutuste ümberkorraldamine Järve linnaosas täidab linna 
arengukavas ja haridusstrateegias seatud eesmärke lasteasutuste võrgu ja taristu 
kujundamiseks, lähtudes laste arvu prognoosist ja tagades alushariduse kättesaadavus, 
võrdsed kvaliteetse hariduse omandamise võimalused, laste ja nende vanemate rahulolu ning 
ratsionaalsed kulutused alusharidusele. Lasteasutuste võrk peab olema kujundatud, arvestades 
vajadust tagada muutuvates oludes ja tingimustes kvaliteetne alusharidus ka tulevikus, seetõttu 
on sobivaim lasteaiad liita, mis võimaldab vajadusel paindlikumalt teha muudatusi ja 
efektiivsemalt korraldada alusharidust. Liitmise mõju on positiivne, sest kõigile lastele tagatakse 
kaasaegne haridustaristu, on paremad võimalused palgata pädevaid õpetajaid ja tugispetsialiste 
ning vabanevad rahalised vahendid saab suunata hariduse sisulisemateks tegevusteks.  
 
Tegevust jätkab viies hoones Kohtla-Järve Lasteaed Kirju-Mirju, millega liidetakse viis lasteaeda. 
Ümberkorraldatud lasteaia nimeks on alates 1. juulist 2025. a Kohtla-Järve Lasteaed Kirju-Mirju. 
Valik lasteaedade liitmise osas on tehtud kaalutletult ja arvestades lasteaedade täituvust, 
hoonete seisukorda, paiknevust ja teisi olulisi tegureid. Mõistlik on teha valik, kus väiksemad 
lasteaiad liidetakse suuremaga. Seetõttu on valitud tegevust jätkavaks lasteaiaks Kohtla-Järve 
Lasteaed Kirju-Mirju, kus on Järve linnaosa lasteaedadest suurim arv lapsi ja rühmi, lasteaias 
on kohad maksimaalselt kasutatud, hoone on renoveeritud ja heas korras, lasteaias tegutseb 
piirkondlik eesti keele metoodikakeskus ning lasteaed rakendab erinevaid programme.  
 
Helen Tammets ütles, et see on väga suur tükk hammustada kuus lasteaeda kokku panna. On 
vaja kiiresti läbi mõelda ühendasutuse struktuur ning kalkuleerida ka, mis see rahaliselt on.  
 
Mare Roosileht ütles, et toetab ka seda, et on vaja hinnata riske, kirjutada üles, mis on riskid ja 
kui suur on nende esinemise tõenäosus ja mis aitab neid riske vältida ning mis tehakse siis, kui 
need riskid juhtuvad. 
 
Svetlana Vladimirova uuris, kas linnavalitsus tõesti jõuab nii lühikese ajaga seda korraldada ja 
kas üldse on vaja kiirustada, sest koolide liitmine pole ka veel lõpule viidud ja nii palju küsimusi 
on veel vastuseta. 
 
Toimus arutelu teemal, kes saab lasteaia direktoriks. Abilinnapea selgitas, et linnavalitsusele 
teadaoleva informatsiooni kohaselt konkurssi direktori kohale korraldada ei saa, kuid 
linnavalitsus saab põhjendatud kriteeriumide alusel teha ühele kuuest praegusest direktorist 
ettepaneku direktori ametikohale asuda. 
 
Otsustati: võtta saadud informatsioon teadmiseks. 

 

6. Ülevaade noortevolikogu tööst 2024. aastal 

     Ettekandja: noortevolikogu esimees Mario Polshin 

 

Komisjoni esimees andis sõna noortevolikogu esimees Mario Polshinile, kes tegi ülevaate 
noortevolikogu tööst 2024. aastal. 
 
Noortevolikogu esimees ütles, et varem ei olnud linnas ametlikku noorte esindusorganisatsiooni 
ning noortevolikogu alustas täiesti nullist eelmise aasta novembris, luues olulise platvormi 
noorte huvide ja õiguste kaitsmiseks. Selle tulemusel on täna noorte hääled saanud kajastuse, 
algatatud on projektid ja loodud on võimalused osaleda noortel linna arengus. Hetkel on 
peaaegu loodud koostöös Kohtla-Järve Linnavalitsusega noorte omaalgatuste fond erinevate 
projektide rahastamiseks. 
 



Noortevolikogu liikmed on korraldanud erinevaid üritusi linna noortele ning osalenud 
rahvusvahelistel üritustel Ungaris, Saksamaal ja Leedus. 
 
Noortevolikogu esimees tegi ka lühiülevaate üritustest ja sündmustest, mis on tulekul ja mis on 
plaanis teha linna noortele. 
 
Mare Roosileht soovis teada, et mille üle on noortevolikogu kõige rohkem uhke ja mis on see 
põhjus, et osa liikmeid on lahkunud. 
 
Noortevolikogu esimehe arvates ei saanud ehk need, kes lahkusid, hakkama selle pinge ja 
koormusega, mis nad on enda peale võtnud. Uhked ollakse selle üle, et noortevolikogu hakkas 
üldse tegutsema. 
 
Linnavolikogu esimees ja linnapea õnnitlesid noortevolikogu liikmeid 1-aastaseks saamise puhul 
ja 2024. a parima noorteosaluskogu auhinna puhul, mille andis välja Eesti Noorteühenduste Liit. 
 
Otsustati: võtta saadud informatsioon teadmiseks. 

 
7. Esindaja määramine Kohtla-Järve Maleva Põhikooli direktori valikukomisjoni 

     Ettekandja: komisjoni esimees Eduard Odinets 

 

Komisjoni esimees selgitas, et Kohtla-Järve Linnavalitsus kuulutas välja konkursi Kohtla-Järve 

Maleva Põhikooli direktori vaba ametikoha täitmiseks. Konkursi korraldamiseks moodustab 

linnavalitsus korraldusega hiljemalt kuulutuses märgitud avalduste esitamise tähtpäevaks 

ajutise konkursikomisjoni, kuhu kuulub linnavolikogu haridus- ja kultuurikomisjoni esindaja, ning 

seoses sellega on vaja valida komisjoni esindaja. 

 
Eduard Odinets esitas oma kandidatuuri. 

 
Mare Roosileht esitas Hendrik Aguri kandidatuuri ning lisas, et tal on olemas Hendrik Aguri 
suuline nõusolek. 
 
Komisjoni esimees pani hääletusele, kes on nõus sellega, et Hendrik Agur kandideerib sellele 
kohale ilma kohal viibimata (lahkus pärast 1. päevakorrapunkti) ja ilma kirjaliku nõusolekuta.   

 
Hääletati: poolt – 7. 
 
Otsustati: Hendrik Agur saab kandideerida. 

 
Komisjoni esimees tegi ettepaneku sulgeda kandidaatide nimekiri. Kandideerima jäävad Eduard 
Odinets ja Hendrik Agur. Toimub avalik hääletamine. 

 
Komisjoni esimees pani hääletusele, kes on selle poolt, et Eduard Odinets valida haridus- ja 
kultuurikomisjoni esindajaks. 
 
Hääletati: poolt – 8 
 
Komisjoni esimees pani hääletusele, kes on selle poolt, et Hendrik Agur valida haridus- ja 
kultuurikomisjoni esindajaks. 
 
Hääletati: poolt – 1 

 
Otsustati: valida Kohtla-Järve Maleva Põhikooli direktori vaba ametikoha täitmiseks 
korraldatava avaliku konkursi komisjoni linnavolikogu haridus- ja kultuurikomisjoni esindajaks 
Eduard Odinets.  
 



8. Komisjoni 2025. a töökava 

     Ettekandja: komisjoni esimees Eduard Odinets 

 

Komisjoni esimees tegi ülevaate teemadest, mis oli saadetud komisjoni liikmete poolt, ning tegi 
ettepaneku asendada vastutajate puhul personaalsed nimed ametinimetustega, millega 
komisjoni liikmed nõustusid. 
 
Otsustati: kinnitada ühehäälselt haridus- ja kultuurikomisjoni 2025. a töökava (töökava lisatud 
protokolli juurde). 
 
9. Kohapeal algatatud küsimused 

 
Kohapeal algatatuid küsimusi ei olnud. 
 
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/       /allkirjastatud digitaalselt/ 
 
Eduard Odinets       Anneli Järvi 
komisjoni esimees       protokollija 


